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Protokół nr XXXVI/2022 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 28 stycznia 2021 r.  
 

Obrady rozpoczęto 28 stycznia 2021 o godz. 10:02, a zakończono o godz. 13.38 tego samego 
dnia.  
 

W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych:  
 

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski 
19. Paweł Szymkowicz 
20. Piotr Woźniak 
21. Bogdan Wyczałkowski 
22. Damian Wylężek 
23. Janusz Zapiór 
24. Anna Ziółkowska-Woźny 
25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 
1. Sprawy organizacyjne, 
 

a) otwarcie posiedzenia, 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski otworzył XXXVI sesję Rady Powiatu w Nysie, która 
odbyła się w trybie zdalnym. 

b) stwierdzenie kworum, 

Przewodniczący Rady oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 23 radnych,   
co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne  
do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1.   Sprawy organizacyjne,  
a) otwarcie posiedzenia,  
b) stwierdzenie kworum,  
c) przyjęcie protokołu z XXXV sesji,  

 
2.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu,  
 
3.  Interpelacje i zapytania radnych,  
 
4. Informacja nt. inwestycji i remontów na drogach powiatu nyskiego oraz przyjęcie    
    sprawozdania z działalności Zakładu Utrzymania Dróg za 2021 r.,  
    a) przedstawienie informacji,  
    b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
   c) dyskusja  
   d) przyjęcie informacji.  
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5. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2021 r.          
     (komisja działająca przy Staroście Nyskim),  

a) przedstawienie sprawozdania,  
b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie sprawozdania,  

 
6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych   
    stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych       
    przez Powiat Nyski za 2021 r.  

a) przedstawienie sprawozdania,  
b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie sprawozdania,  

 
7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2021 r.  

a) przedstawienie sprawozdania,  
b) dyskusja,  
c) przyjęcie sprawozdania,  

 
8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) przekazania według właściwości skargi Pana Krzysztofa Jasińskiego, reprezentującego 
firmę SIGMA-MKJ Sp. z o. o. w Otmuchowie z dnia 3 stycznia 2022 r.  

b) w sprawie zmiany uchwały nr VI/64/2019 Rady Powiatu w Nysie z dnia 26 kwietnia 2019 
r. w sprawie objęcia wspólną obsługą finansową jednostek organizacyjnych Powiatu 
Nyskiego  

c) w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/215/2020 Rady Powiatu w Nysie z dnia 12 listopada 
2020 r. w sprawie objęcia wspólną obsługą finansową jednostek organizacyjnych Powiatu 
Nyskiego  

d) w sprawie określenia na 2022 r. rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych działających na 
terenie Powiatu Nyskiego,  

e) przyznania odznaczenia Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR,  

f) przyznania odznaczenia Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR  

g) przyznania odznaczenia Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR  

h) przyjęcia "Powiatowego programu działań profilaktycznych w zakresie promowania  
i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 
zagrożonych przemocą w rodzinie na lata 2022-2026"  

i) przyjęcia "Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 
2022-2031",  

j) w sprawie zmiany uchwały nr XX/285/12 Rady Powiatu w Nysie z dnia 29 listopada  
2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Powiat Nyski, udostępnianych dla operatorów i przewoźników oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków  

k) w sprawie wprowadzenia zmian w składzie osobowym Rady Społecznej Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Nysie,  

l) w sprawie wprowadzenia zmian w składzie osobowym Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach  

m) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r.,  

n) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038,  
 

9. Wolne wnioski,  
 

10. Zamknięcie obrad.  
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Ad 1 Przyjęcie protokołu z XXXV sesji, 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie protokołu z XXXVI sesji,  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 

Chwalenia, Adam Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 

Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 

Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian 

Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maria Żukowska-Jacykowska 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Jaskot, Kazimierz Rozumek 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że protokół został przyjęty. 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2),  
 

Radny Jacek Chwalenia poprosił o wyjaśniania do informacji z posiedzenia Zarządu z 16 grudnia 
br. dotyczącej zamiany nieruchomości w Paczkowie.  

Radny Piotr Woźniak odniósł się do informacji z posiedzenia Zarządu z dnia 3 stycznia br. 
dotyczącej udzielenia poręczenia kredytu dla PKS w Nysie oraz SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach. 
Poprosił o dodatkowe wyjaśnia na temat parametrów kredytu, w związku z jakim zdarzeniem 
został zaciągnięty.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz odpowiadając na zapytanie radnego J. Chwaleni wyjaśnił,  
że Burmistrz Paczkowa zwrócił się z wnioskiem do Zarządu Powiatu Nyskiego z prośbą  
o rozważenie możliwości nieodpłatnego przekazania w drodze darowizny nieruchomości  
w drodze gruntowej zabudowanej budynkiem „Domu Plastyka” położonej w Paczkowie przy  
ul. Rynek 20. Wniosek uzasadnił potrzebą zaspokajania zbiorowych potrzeb Gminy Paczków  
w zakresie edukacji publicznej, kultury, ochrony rodziny oraz gminnych obiektów i urządzeń 
użyteczności publicznej. Dodał, że Gmina Paczków jest użytkownikiem przedmiotowej 
nieruchomości na podstawie umowy użyczenia zawartej w 2014 r., a obowiązującej do 2024 r. 
Obecnie nieruchomość wykorzystywana jest na realizację zadań w dziedzinie edukacji  
i rozpowszechniania kultury oraz prowadzenia wielokierunkowej działalności, zgodnie  
z założeniami polityki kulturalnej miasta Paczków. Burmistrz przeprowadził pewną analizę, 
stwierdzając, że gdybyśmy przekazali tę nieruchomość Gminie Paczków, to Gmina wzięłaby na 
siebie koszty jego utrzymania. Miałaby jednocześnie większe możliwości do pozyskania 
środków zewnętrznych na remont, który jest tam niezbędny.  

Kontynuując Starosta poinformował, że została przeprowadzona rozmowa z Burmistrzem  
i zaproponowano mu możliwości zamiany. Propozycja ze strony Burmistrza ma wpłynąć do 
końca stycznia. 

W następnej kolejności Skarbnik Powiatu – Bogusława Stankiewicz udzieliła odpowiedzi na 
zapytanie radnego P. Woźniaka. Wyjaśniła, że w obu przypadkach Powiat poręczał kredyt  
w rachunku bieżącym. Są to kredyty zaciągane w związku z utrzymaniem, bądź poprawą 
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płynności finansowej. Dla SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach jest to poręczenie 300 tys. zł w okresie  
od 3 stycznia do końca roku. W przypadku PKS w Nysie poręczenie dotyczyło kwoty 840 tys. zł,  
z tego kredyt 700 tys. zł i inne zobowiązania wynikające z udzielonego kredytu, łącznie do kwoty 
840 tys. zł. To poręczenie jest od 3 stycznia br. do 14 września br. Dodała, że od wielu lat 
poręczamy te kredyty właśnie w takich wysokościach i tym dwóm jednostkom.  

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że samo podejście do rozmowy o przekazaniu „Domu Plastyka” 
jest chybionym pomysłem. Jest to kolejny dowód na to, że idea funkcjonowania Powiatu mija się 
z celem. Powiat, który ma budynek w centrum miasta nie ma na niego żadnego pomysłu. Dodał 
również, że forma nieodpłatnego przekazana jest dość ryzykowna i przestrzega radnych przed 
podjęciem takiej decyzji.  

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że nie zgadza się z tezą, że powiaty są niepotrzebne. 
Zaznaczył, że często koncentrujemy się na działaniach powiatu, które nie stanowią fundamentu 
jego działalności. Tymi fundamentami są: administracja, bezpieczeństwo, opieka zdrowotna  
i oświata. Dodał także, że jeśli powiatowi jest coś zbędne, to może przekazać swój majątek 
innemu samorządowi w długoterminowe nieodpłatne użytkowanie np. na 10 – 20 lat. 
Niekoniecznie musi nastąpić zamiana nieruchomości. Jednocześnie zwrócił uwagę, że ustawa 
dopuszcza możliwość nieodpłatnego przekazania majątku innemu samorządowi  
z przeznaczeniem na cele publiczne. Dodał, że skoro Burmistrz Paczkowa wystąpił z wnioskiem 
o przekazanie Gminie Paczków „Domu Plastyka”, to widocznie takiej pomocy potrzebuje. 
Według radnego nie ma w tym nic złego, a nawet cieszy go fakt współpracy w tym zakresie.  
Kontynuując stwierdził, że dobrym przykładem takiej współpracy jest nieodpłatne przekazanie 
przez Skarb Państwa na rzecz Gminy Otmuchów obiektu (Sandacz), który gmina 
wyremontowała i uratowała przed zniszczeniem.  
W związku z czym porosił, aby radny P. Woźniak nie namawiał radnych, by za tym nie głosowali, 
bo nie ma w tym żadnego zagrożenia. Tego obiektu potrzebują mieszkańcy gminy Paczków, 
którzy również są mieszkańcami powiatu nyskiego.  

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że każdy wójt, burmistrz ma prawo składać wniosek. 
Zapewnił, że żadna decyzja bez zgody Rady nie zostanie podjęta. Przypomniał także, że swego 
czasu przekazano Gminie Paczków nieruchomość (byłą szkołę), z której Burmistrz Paczkowa 
zrobił świetny ośrodek dla osób starszych i niepełnosprawnych. Podsumowując podkreślił,  
że jest to tylko wniosek, który będzie rozpatrzony. Zaproponowano, że Gmina w zamian 
mogłaby przekazać Powiatowi jakąś nieruchomość, tak, aby zamiana  była korzystna dla obydwu 
stron.  

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że nie przekonują go argumenty radnego Cz. Biłobrana.  Spytał 
czy gdyby był prezesem jakiejś spółki, to czy oddałby jej majątek innej spółce czy innemu 
podmiotowi gospodarczemu, bo takie byłoby oczekiwanie społeczne. Stwierdził, że on by nie 
oddał i być może dlatego od blisko dwudziestu lat prowadząc działalność gospodarczą ma 
sukcesy, a ktoś inny ich nie ma. Przy przekazaniu mienia powinno się uważać, aby nie 
powodowało to dyskomfortu w zakupach potencjalnych nieruchomości, które będą nam 
potrzebne. Jeśli na nieruchomość w Paczkowie nie mamy pomysłu, to jest to tylko i wyłącznie 
nasza wina. 
Kontynuując zwrócił uwagę, że w „Domu Plastyka” prowadzona jest działalność w odniesieniu 
do dzieci i młodzieży w zakresie edukacji szkolnej związanej z naukami artystycznymi. Zdaniem 
radnego to, że nie prowadzimy tej działalności sami jest porażką Powiatu. Subwencja na tę 
działalność jest atrakcyjna, bo gdyby to było nieopłacalne, to Burmistrz Paczkowa, by tego nie 
prowadził. My mogliśmy to robić i realizować samodzielnie czego oczywiście nie zrobiliśmy.  
W dalszej części wypowiedzi radny stwierdził, że podtrzymuje swoje zdanie, że nie powinno się 
przekazywać mienia łatwą ręką, nawet jeśli otrzymało się go od Skarbu Państwa. Jako jednostki 
samorządu terytorialnego dostawaliśmy nieruchomości pod swoją jurysdykcję. Jeśli ktoś 
twierdził, że coś jest wspólne, to znaczy niczyje, to jest to peerelowskie myślenie. W tej kwestii 
stanowisko radnego jest odmienne. Jeśli dysponujemy majątkiem, to należy o niego dbać, aby 
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miał większą wartość. A nie po to, aby go nieodpłatnie przekazać, bo ktoś tak chce. Jako osoba 
prowadząca działalność gospodarczą nie pomyślałby, aby mówić takie sława jak Pan  
Cz. Bilobran. Ktoś kiedyś wypracował ten budynek, wyremontował, utrzymywał przez lata. Na to 
wszystko poszły publiczne pieniądze. Wyzbywanie się kolejnych działań Powiatu i skupienie się 
na rejestracji samochodów i wydawaniu pozwoleń na budowę może świadczyć o tym,  
że powiaty są niepotrzebne, bo gminy będą to robić same, tak jak przed 1999 rokiem. Zdaniem 
radnego wpisujemy się w bezsensowną narrację, która może spowodować uzasadnioną decyzję 
rządzących, jak nie w tej, to może w przyszłej kadencji, kiedy dojdzie do zmiany władzy  
o likwidacji powiatów, ponieważ my sobie z pewnymi rzeczami nie radzimy. A jak nie mamy 
pomysłu, bo nie możemy się zająć dobrze szpitalami, to tworzymy jakieś zespoły, które pracują 
niewiadomo po co. 
Według radnego, to Zarząd powinien podejmować decyzje i wziąć na siebie całą 
odpowiedzialność, a jeśli sobie nie radzi, to nie powinien być Zarządem.  
Podsumowując radny jeszcze raz poprosił, aby nie iść w kierunku nieodpłatnego przekazania 
nieruchomości.  
 
Radny Cz. Biłobran odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że faktycznie urodził 
się i wychował w okresie socjalizmu. Jednak to radny P. Woźniak reprezentuje środowisko 
polityczne, które zbliżone jest do tych czasów. Dodał jednocześnie, że wytykanie takich 
skłonności jest trochę nieeleganckie. Przypomniał również, że radny nie protestował kiedy 
Burmistrz Otmuchowa przejął nieodpłatnie od Powiatu szkołę i cały majątek. Odnosząc się 
natomiast do kwestii zasadności istnienia powiatów stwierdził, że powinny one funkcjonować, 
choć potrzebna jest ich reforma.  

Radny Piotr Woźniak odparł, że mówienie o tym, że to on reprezentuje środowiska związane  
z PRL-em są niesłuszne, ponieważ kiedy był stan wojenny miał 4 lata. Natomiast ZSL, czyli 
formacja reprezentowana przez radnego Cz. Biłobrana, był w koalicji z PZPR.  

3. Interpelacje i zapytania radnych   

Radny Daniel Palimąka oznajmił, że pierwsza interpelacja dotyczy remontu chodnika  
w miejscowości Złotogłowice. Oznajmił, że od 3 lat nie jest ona kontynuowana. Zaznaczył, że ta 
miejscowość w momencie kiedy jest wypadek na drodze krajowej 46 w okolicy Hanuszowa, staje 
się swoistym objazdem i jest tam niebywale niebezpiecznie w miejscach gdzie nie ma chodnika. 
Dodał, że zdaje sobie sprawę z tego, że chodnik w tej miejscowości jest specyficzny i dość 
kosztowny, ponieważ cała miejscowość jest objęta ochroną konserwatorską. Jednak przez 
ostatnie 3 lata nie zrobiono nic, aby było tam bezpieczniej. Kontynuując oznajmił, że z informacji 
jaką posiada od radnej Joanny Bosak, wynika, że po jej interwencjach zostały zabezpieczone 
pieniądze w budżecie Gminy na wspólne inwestycje chodnikowe z Powiatem. Dlatego apeluje  
i składa wniosek, aby w tym roku dokończyć ww. inwestycje. Dodał, że pod tym wnioskiem 
podpisało się 168 mieszkańców tej niewielkiej miejscowości. 

Kolejna interpelacja dotyczy nocnej i świątecznej opieki medycznej w powiecie nyskim. 
Oznajmił,  że po raz kolejny miał wątpliwą przyjemność oglądania jak w słotę i ziąb mieszkańcy 
naszego powiatu oczekują na nocną opiekę przy ul. Brackiej. Często są to osoby chore, które nie 
mają siły stać. W związku z tym poprosił, aby zastanowić się nad wyłączeniem 3 miejsc 
parkingowych przy ul. Brackiej i przygotowaniem kontenera, który mógłby być swoistą 
poczekalnią dla tych osób.  

Kolejna interpelacja dotyczy programu 60+ realizowanego w ramach badań profilaktycznych 
działanie, które dotyczy seniorów 60+. Osoby, które chcą z tego skorzystać często (często są to 
osoby schorowane) stoją w godzinnych kolejkach. W związku z tym radny poprosił, aby Starosta 
przyjrzał się temu i sprawdził czy nie można tego w jakiś sposób ułatwić, aby  seniorzy mogli 
skorzystać z tego świadczenia.  
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Następna interpelacja dotyczy drogi powiatowej Broniszowice - Kałków. Według radnego na 
odcinku tym kierujący pojazdami rozwijają wysokie prędkości. Przy wjeździe do Kałkowa z obu 
stron powstaje nowe osiedle. Dzieci chodzą tamtędy do szkoły, na przystanek, do kościoła. Ten 
odcinek drogi staje się bardzo niebezpieczny. Dodał, że zdaje sobie sprawę z tego, że nie da się 
tam wprowadzić żadnego ograniczenia typu podniesienie jezdni, natomiast na pewno w wielu 
wypadkach zwykły miernik prędkości powoduje ograniczenia i na to są potwierdzone badania. 
W związku z tym  prosi o ustawienie takiego miernika prędkości przy wjeździe do Kałkowa od 
strony Broniszowic.  

Ostatnia interpelacja dotyczy chirurgii naczyniowej. Radny oznajmił, że Dyrektor ZOZ w Nysie  
N. Krajczy od co najmniej roku jest gotowy na to, aby uruchomić chirurgię naczyniową.  
W związku tym chciałby spytać Starostę, kiedy chirurgia naczyniowa wróci do Nysy, bo to już 
jest czwarty rok kiedy tych zapowiedzi było mnóstwo i nic z tego nie wynikało.  

Radny Tomasz Jazienicki oznajmił, iż otrzymał od radcy prawnego wyroki i opinię prawną  
w sprawie konkursu w Carolinum. Spytał czy Zarząd zamierza się odwoływać do naczelnego 
sądu administracyjnego, skoro Wojewoda i wojewódzki sąd administracyjny stoją po jednej 
stronie.  

Radny spytał też czy Komisja Bezpieczeństwa, Starosta, Zarząd myślą już o ewentualnym 
przygotowaniu naszego powiatu w związku z tym co się dzieje na Ukrainie.  

Radna Jolanta Barska oznajmiła, iż chciałaby zgłosić interpelację dotyczącą ulicy Mazowieckiej  
w Nysie, która od lat jest w opłakanym stanie. Ciągle zwlekaliśmy z tym, aby przeprowadzić tam 
jakiekolwiek prace remontowe. Przy tej ulicy znajdują się firmy. Często jest to droga, którą 
wybierają  kierowcy, aby uciec od korków przy ul. Bema. W związku z tym wnioskuje,  
aby przeprowadzić prace remontowe na ulicy Mazowieckiej i doprowadzić ją do takiego stanu, 
aby ulica w centrum miasta była przejezdna i nie stanowiła żadnego zagrożenia bezpieczeństwa 
zarówno dla pieszych jak i mieszkańców powiatu nyskiego. 

Radny Czesław Biłobran odpowiadając na zapytanie radnego D. Palimąki poinformował,  
że w tym tygodniu została podpisana umowa i naczyniówka wraca już do Nysy.  

Odnośnie zapytania radnego T. Jazienickiego w sprawie sytuacji na Ukrainie radny zaapelował,  
aby nie straszyć ludzi wojną, bo zaraz ludzie rzucą się do sklepów i zaczną wykupywać artykuły 
spożywcze. Dodał, że kiedy Rosja zajęła Krym, to żadnych przygotowań nie robiono.  

Radny Piotr Bobak odnosząc się do wypowiedzi radnego Daniela Palimąki dotyczącej remontu 
chodnika w Złotogłowicach stwierdził, że zabezpieczenie w budżecie Gminy środków na ten cel, 
to nie jest inicjatywa radnej J. Bosak lecz Burmistrza Nysy – K. Kolbiarza. Dodał, że Gmina Nysa 
dotuje ten chodnik od lat . Cieszy się też, ze w tym roku znalazły się środki w kwocie 50 tys. zł 
aby tę inwestycję kontynuować. Dodał także, że radna J. Bosak głosowała przeciw budżetowi, 
tym samym nie poparła też tego zadania.                              

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że bardzo się cieszy z odpowiedzi na jego dwa zapytania. 
Niestety obie nie zostały przekazane przez pana Starostę, co świadczy o tym, że być może  
Pan Cz. Biłobran powinien się przenieść do Starostwa, a Pan Starosta do PKS. 
Stwierdził też, że cieszą go słowa radnego P. Bobaka i w związku z tym prosi, aby podziękować 
Panu Burmistrzowi. Z tego co wie zarówno Pan Bobak  jak i Pan Burmistrz byli w gotowości, ale 
przez ostatnie 3 lata Zarząd Powiatu nie chciał z tego korzystać. Dodał, że ma nadzieje, że teraz 
to nastąpi.  
 
Starosta– Andrzej Kruczkiewicz poprosił Przewodniczącego Rady, aby zdyscyplinował radnych, 
by ważyli swoje słowa.  
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Oznajmił następnie, że od 3 lat starano się o uruchomienie oddziału chirurgii naczyniowej  
w Nysie, były to starania w różnych kierunkach. Informacja o podpisaniu kontaktu jest już 
mieszkańcom znana, a radny D. Palimaka pyta dziś na sesji o chirurgię naczyniową. Może to 
świadczyć o tym, ze chce zrobić „pokazówkę”. 

Kontynuując Starosta zaznaczył, że otwarcie chirurgii naczyniowej, to nie jest otwarcie 
piaskownicy z funduszu marszałkowskiego. To jest poważna sprawa i tutaj nie decydowały chęci 
Starosty. Czekaliśmy na ogłoszenie kontraktu i do takiego kontraktu przystąpił ZOZ w Nysie. 
Udało się, i od 1 marca taki oddział (nie całodobowy) będzie funkcjonował.  

Radny Kazimierz Rozumek oznajmił, że z tego co mu wiadomo istnieje program w zakresie 
profilaktyki zdrowotnej 40+ ale o programie 60+ nie słyszał. W związku z tym spytał radnego  
D. Palimąkę czy faktycznie jest taki program.      

Radny - Daniel Palimąka odnosząc się do słów Starosty w sprawie dyscyplinowania radnych 
stwierdził, że nie wie w czym Przewodniczący Rady miałby go dyscyplinować. Nigdy na sesji 
nikogo, jakąkolwiek obelgą ani zbyt dosadnym stwierdzeniem nie uraził. Dlatego taki apel ze 
strony Starosty był nie na miejscu. Następnie zwracając się do Starosty zaapelował, aby nie 
próbował zamykać ust radnym, bo to jest nie do zrobienia.  

Radny - Piotr Woźniak poprosił, aby Starosta przedstawił wyniki działań w zakresie audytu 
stanowisk pracy jaki był prowadzony od stycznia tego roku. Z iloma pracownikami rozmawiano, 
czego dotyczyły te rozmowy, jakie poczyniono ustalenia. Czy dotyczyło to tylko pracowników 
Starostwa czy dyrektorzy jednostek również takie rozmowy prowadzili z pracownikami.  

Starosta A. Kruczkiewicz oznajmił, że radni składają wiele interpelacji w trakcie sesji,  
a praktycznie żadna interpelacja nie wpłynęła w formie pisemnej. Po ostatniej sesji udzielono 
jedynie odpowiedzi na interpelację, jaką złożył radny P. Szymkowicz. Radni na sesji „odstawiają 
koncert”. Jest to niedopuszczalne. Dodał, że po raz ostatni będzie odpowiadał radnym na 
interpelacje, o ile nie złożą ich na piśmie. Dodał również, że Pan P. Woźniak jest bardzo aktywny 
na sesji, a przecież mógłby w każdej chwili do niego przyjść do Starostwa, zatelefonować  
i porozmawiać.  
Odnosząc się nastepnie do zapytania radnego P. Woźniaka poinformował, że wszyscy 
pracownicy od 1 stycznia otrzymali podwyżkę w wysokości 5%. Osoby zarabiające najmniej 
dostaną podwyżkę dodatkową. Zarząd jest po rozmowach z pracownikami merytorycznymi. 
Podwyżki będą. Będzie to robione systematycznie. Dodał też, że średnie wynagrodzenie 
pracowników Starostwa Powiatowego nie jest tak niskie jak zostało to publicznie podane. 
Kształtuje się ono (bez Zarządu) w granicach 5 tys. zł brutto. Zarząd robi to co obiecał. 
Dodatkowo są ruchy kadrowe, ale nie dotyczą one zwolnień. Polegają one na  przeniesieniach, 
łączeniu pewnych obowiązków, na co pracownicy się zgadzają. Podsumowując zapewnił, że 
osobiście przeprowadzał rozmowy z pracownikami i będą one prowadzone nadal  
 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że Starosta się chyba zagalopował mówiąc, że po raz ostatni 
będzie udzielał odpowiedzi na interpelacje radnych. Zwrócił przy tym uwagę, że to Rada 
wybrała go na tę funkcję i takie stwierdzenie delikatnie mówiąc jest nielogiczne.  

Kontynuując dodał, że z wypowiedzi Starosty dowiedział się tylko, że średnia pensja  
w Starostwie wynosi 5 tys. zł brutto. Nie dowiedział się z iloma pracownikami Starosta 
rozmawiał. O jakich parametrach procentowych była rozmowy, czy były przeprowadzone w ten 
sposób, że i tak wszyscy otrzymali te 5%.   

Odnośnie wypowiedzi Starosty dotyczącej jego aktywności na sesjach stwierdził, że nie ma czasu 
do Starosty telefonować, bo zajmuje się innymi ciekawszymi rzeczami. Sesja jest natomiast 
właściwym momentem i miejscem aby rozmawiać o sprawach powiatowych. Starosta jest na 
etacie i ma obowiązek przebywania w pracy, natomiast on jest tylko i wyłącznie radnym  
i poświęca na to tyle czasu, ile może. Dlatego też jest aktywny na sesji i na posiedzeniach komisji. 
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Po to ustawodawca założył comiesięczne sesje, aby na nich dyskutować. Przypomniał,  
że poprosił na jednej z ostatnich sesji o przedstawienie ścieżki dojścia do podwyżki płac. 
Niestety nie złożył tego wniosku na piśmie i  nie otrzymał odpowiedzi. Dodał, że teraz złoży 
zapytanie pisemne i Starosta będzie musiał się wykazać ilością spotkań i konkretnymi efektami.                  

4. Informacja nt. inwestycji i remontów na drogach powiatu nyskiego oraz przyjęcie  
      sprawozdania z działalności Zakładu Utrzymania Dróg za 2021 r. (załącznik nr 3 i 4),  
 

a) przedstawienie informacji,  
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z ww. informacjami.  
 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
 

Przewodnicząca Komisji - Jolanta Barska oznajmiła, że kierowana przez nią Komisja pozytywnie 
zaopiniowała informację nt. inwestycji i remontów na drogach powiatu nyskiego oraz przyjęła 
sprawozdania z działalności Zakładu Utrzymania Dróg za 2021 r.  

 

c) dyskusja  
 

Radny Paweł Szymkowicz spytał o inwestycje, która była planowana w 2021, tj. dokumentację 
na przebudowę drogi Pokrzywna - Jarnołtówek. Zauważył, że w tegorocznym budżecie ta 
inwestycja już się nie znalazła, co świadczy o tym, że Zarząd całkowicie to porzucił. Spytał czy 
faktycznie zrezygnowano z przebudowy tej drogi oraz czy szukano innych możliwości, chociażby 
przy wspólnym pozyskiwaniu środków wraz z Powiatem Prudnickim. Dodał, że z tego co mu 
wiadomo, Powiat Prudnicki też jest zainteresowany remontem swojego odcinka drogi od 
granicy powiatu nyskiego do Prudnika.  
 

Starosta - Andrzej Kruczkiewicz zapewnił, że Zarząd o tej drodze nie zapomina i szuka różnych 
form finansowania.  
      

Naczelnik Wydziału Drogownictwa - Arkadiusz Jagieło zabierając głos oznajmił, że faktycznie 
takie zadanie było w budżecie. Przetarg na dokumentację został ogłoszony.  Nie został jednak 
rozstrzygnięty, gdyż cena oferty, która została złożona znacznie przewyższała środki 
zabezpieczone na ten cel. Wynikało to głównie z tego, że zakres zadania był dość obszerny.  
To zadanie ze względu na sytuację terenową było dość skomplikowane. Po rozmowach  
z Zarządem uznano, że postaramy się zrealizować prace w tych miejscowościach w trochę innej 
formule. Będziemy chcieli tam wykonać działania związane z wykonaniem nowej nawierzchni  
z chodnikami, bo to jest najbardziej istotne. Będzie to robione sukcesywnie pewnymi etapami. 
Jest pomysł na to, aby w tym roku rozpocząć takie działania i ten zakres zrealizować. Oczywiście 
uzależnione jest to od tego, jakimi środkami będziemy dysponować. Będzie to uszczegółowione 
po ogłoszeniu najważniejszych przetargów na 3 zaplanowane inwestycje w tym roku.               
 

d) przyjęcie informacji.  
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie informacji na temat inwestycji i remontów dróg.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz 
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Rozumek, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Paweł Szymkowicz 
BRAK GŁOSU (2) 
Daniel Palimąka, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła ww. informację. 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie sprawozdania z działalności Zakładu Utrzymania Dróg za 2021 r. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
BRAK GŁOSU (2) 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła ww. informację. 
 

 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2021 r. 
(komisja działająca przy Staroście Nyskim)(załącznik nr 5),  
 

a) przedstawienie sprawozdania,  
 

Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali w materiałach sesyjnych przedmiotowe 
sprawozdanie. 
 

b) opinia Komisji Bezpieczeństwa i Infrastruktury,  
 

Przewodnicząca Komisji - Jolanta Barska oznajmiła, że kierowana przez nią Komisja pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie.  
 

c) dyskusja,  
 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji.  
 

d) przyjęcie sprawozdania,  
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie sprawozdania, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Danuta 
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Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
BRAK GŁOSU (3) 
Zbigniew Karnaś, Bożena Lewińska, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła ww. sprawozdanie.  
 

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 
przez Powiat Nyski za 2021 r. (załącznik nr 6) 

a) przedstawienie sprawozdania,  
 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych przedmiotowe sprawozdanie. 
 

b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji,  
 

Przewodniczący Komisji - Damian Wylężek oznajmił,  że kierowana przez niego Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 
 

c) dyskusja,  
 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji. 
 

d) przyjęcie sprawozdania,  
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie sprawozdania, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, 
Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
BRAK GŁOSU (3) 
Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia, Bożena Lewińska 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła ww. sprawozdanie.  
 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2021 r. (załącznik nr 7) 
 

a) przedstawienie sprawozdania,  
 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych przedmiotowe sprawozdanie. 
 

b) dyskusja,  
 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji. 
 

c) przyjęcie sprawozdania,  
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Głosowano w sprawie: 

przyjęcie sprawozdania, 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Piotr Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bożena Lewińska 
BRAK GŁOSU (2) 

Czesław Biłobran, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada przyjęła ww. sprawozdanie.  
 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  
 

a) przekazania według właściwości skargi Pana Krzysztofa Jasińskiego, 
reprezentującego firmę SIGMA-MKJ Sp. z o. o. w Otmuchowie z dnia 3 stycznia 2022 r. 
(załącznik nr 8) 
 

Głosowano w sprawie: 

przekazania według właściwości skargi Pana Krzysztofa Jasińskiego, reprezentującego firmę 
SIGMA-MKJ Sp. z o. o. w Otmuchowie z dnia 3 stycznia 2022 r. 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Tomasz 
Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz 

BRAK GŁOSU (4) 

Czesław Biłobran, Jacek Chwalenia, Janusz Jaskot, Piotr Woźniak 
 

Rada Powiatu większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

b) w sprawie zmiany uchwały nr VI/64/2019 Rady Powiatu w Nysie z dnia 26 kwietnia 
2019 r. w sprawie objęcia wspólną obsługą finansową jednostek organizacyjnych 
Powiatu Nyskiego (załącznik nr 9) 

 

Głosowano w sprawie: 
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zmiany uchwały nr VI/64/2019 Rady Powiatu w Nysie z dnia 26 kwietnia 2019 r. w sprawie 
objęcia wspólną obsługą finansową jednostek organizacyjnych Powiatu Nyskiego.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Daniel Palimąka 
BRAK GŁOSU (2) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran 
 

Rada Powiatu większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

c) w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/215/2020 Rady Powiatu w Nysie z dnia  
12 listopada 2020 r. w sprawie objęcia wspólną obsługą finansową jednostek 
organizacyjnych Powiatu Nyskiego (załącznik nr 10) 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr XXIII/215/2020 Rady Powiatu w Nysie z dnia 12 listopada 2020 r.  
w sprawie objęcia wspólną obsługą finansową jednostek organizacyjnych Powiatu Nyskiego.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (1) 

Piotr Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz 

BRAK GŁOSU (3) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Kazimierz Rozumek 
 

Rada Powiatu większością głosów podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

d) przyznania odznaczenia Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR 
(załącznik nr 11),  

 

Głosowano w sprawie: 

przyznania odznaczenia Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 

Rada Powiatu jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

e) przyznania odznaczenia Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR 
(załącznik nr 12) 

 

Głosowano w sprawie: 

przyznania odznaczenia Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 
 

Rada Powiatu jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

f) przyznania odznaczenia Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR 
(załącznik nr 13) 

 

Głosowano w sprawie: 

przyznania odznaczenia Honorowy Order Zasług dla Powiatu Nyskiego PROMEREOR.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (25) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-
Jacykowska 

 
Rada Powiatu jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
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g) w sprawie określenia na 2022 r. rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych 
działających na terenie Powiatu Nyskiego (załącznik nr 14),  

 
Radny Jacek Chwalenia spytał czy Zarząd oprócz ustalenia harmonogramu z Burmistrzami 
ustalał go też z właścicielami aptek, radą aptekarską. Przypomniał, że co roku Rada uchwala taką 
uchwałę, a potem ona nie jest realizowana.  
 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski stwierdził, że Rada przyjmuje harmonogram dyżurów, 
a nikt za nie dodatkowo nie płaci. Dodał, że jeśli chodzi o Paczków, to wygląda to kiepsko.   
 

Starosta – A. Kruczkiewicz stwierdził, że problem z dyżurami aptek dotyczy całego kraju. Trwają 
rozmowy, ale nie dają one efektu. Były oczekiwania, że w ramach Związku Powiatów Polskich 
zostanie wyznaczona wspólna polityka dla całego kraju. Dodał, że niektóre powiaty 
zrezygnowały z podejmowania uchwał w tym zakresie. Jeśli ta sytuacja nadal tak będzie trwała, 
nie pozostanie nic, żeby zrobić jedną aptekę, która będzie dyżurowała do 23.00 i od  
7.00 rano w sobotę i niedzielę.  
Dodał także, że nie jest to problem powiatu ale problem całego kraju, a rozmowy z aptekarzami 
nic nie dają. Miały się do tego włączyć Ministerstwo Zdrowia i Ministerstwo Finansów. Były takie 
propozycje abyśmy jako powiat płacili za dyżury, ale nie mamy narzędzi prawnych.  
 

Naczelnik Wydziału Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej - Tomasz Szurmak poinformował,  
że rozmawiał wczoraj z wiceprezesem Naczelnej Rady Aptekarskiej z Warszawy, który jest 
jednocześnie szefem Okręgowej Rady Aptekarskiej w Opolu Panem Markiem Tomkowem.  
Oznajmił, że od roku jest przygotowywana nowelizacja prawa farmaceutycznego, która zakłada 
finansowanie przez NFZ dwóch godzin aptek w powiatach powyżej 100 tys. mieszkańców. 
Powiat Nyski z mocy prawa kwalifikowałby się na to finansowanie. Pozostałe godziny byłyby  
w dyspozycji kompetencji powiatu. Przez rok nic się jednak nie zmieniło, nie została podjęta 
żadna decyzja legislacyjna. Ustawa mówi o tym, że rada w drodze uchwały wyznacza dyżury 
jednak nie ma na to żadnej sankcji. Dodał, że w niektórych powiatach starostowie wszczęli 
procesy sądowe. U nas takie coś nie wchodzi w grę. Poinformował też, że były spotkania również 
ze środowiskiem aptekarzy w Muzeum Powiatowym, gdzie wysłuchano ich uwag. Problem 
dotyczy głównie tego, że na dyżurze nocnym może być tylko magister farmacji, a stawka za taki 
dyżur wynosi od 500 do 700 zł. Nie wszyscy aptekarze mogą sobie na to pozwolić. Naczelnik 
wyraził nadzieję, że legislacyjnie to pójdzie do przodu i będzie możliwość sfinansowania takich 
dyżurów, bo aptekarze są mocno obciążeni pracą jeżeli chodzi o wykonywanie ich codziennych 
obowiązków.  
 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że któryś rok z kolei uchwalamy fikcje. Nie uchwalenie tej 
uchwały, nie będzie skutkowało żadnymi sankcjami dla Rady i dla Zarządu. Zdaniem radnego 
jeśli chcemy zabrać jakikolwiek znaczący głos w dyskusji, to należy zdjąć ten punkt z porządku  
i w ten sposób zaprotestować. Byłby to sygnał do rady aptekarskiej i do władz, że uchwalamy 
prawo, które jest fikcyjne i nie ma żadnego zastosowania. Jeśli uchwalimy te dyżury, a one nie 
będą realizowane, to pretensje będą kierowane przede wszystkim do Zarządu.  
 

Radny Piotr Woźniak również stwierdził, że któryś raz z rzędu podejmujemy uchwałę, która nie 
ma mocy sprawczej. Przypomniał, że rok temu prosił Zarząd, aby negocjować z aptekarzami. 
Radny spytał następnie radcy prawnego, czy Powiat może wesprzeć dyżury ze środków 
publicznych. Zdaniem radnego taka możliwość jest. Spytał czy prowadzono z aptekarzami 
rozmowy. Oznajmił, że nie chce uczestniczyć w uchwalaniu fikcji.   
 

Radca prawny - Pani Hanna Kędzierska Strzałkowska odnosząc się do zapytania radnego  
P. Woźniaka w kwestii możliwości dofinansowania przez Powiat dyżurów aptek oznajmiła,  
że w chwili obecnej nie jest w stanie udzielić odpowiedzi. Dodała, że zbada tę sprawę dokładnie  
i w najbliższym czasie udzieli odpowiedzi.   
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Radny Jacek Chwalenia ponowił swój wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad.  
 
Radny - Piotr Wożniak zaproponował, aby w związku z brakiem odpowiedzi ze strony radcy 
prawnego ogłosić kilkuminutową przerwę, by w tym czasie sprawdzić czy jest możliwość 
prawna finansowania ze środków publicznych dyżurów aptek. Dodał, że ma obawy o to,  
że skoro radca prawny nie ma takiej wiedzy, to prawdopodobnie Zarząd Powiatu nie zwracał się 
z takim zapytaniem.  
 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że kwestia dyżurów aptek w powiecie nyskim jest 
jego oczkiem w głowie. Zaznaczył, że ten problem nie dotyczy tylko Nysy. Dodał, że gdybyśmy 
podjęli inne działania, to być może działalibyśmy niezgodnie z prawem.  
 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski ogłosił przerwę w obradach.  
 

O godz. 12.00 Przewodniczący Rady wznowił obrady. 
 

Radca prawny - Hanna Strzałkowska-Kędzierska zabierając głos oznajmiła, iż nie ma podstawy 
prawnej, aby dofinansowywać dyżury ze środków samorządu terytorialnego.              

Naczelnik - Tomasz Szurmak uzupełniając swoją wcześniejszą wypowiedź poinformował,  
że  odbyły się 3 wideokonferencje ze środowiskiem aptekarskim, m.in. z wiceprezesem 
Naczelnej Rady Aptekarskiej i szefem Okręgowej Rady Aptekarskiej Panem Markiem 
Tomkowem. Było wcześniej spotkanie w Muzeum ze środowiskiem aptekarzy nyskich. Dodał, że 
gdyby była możliwość finansowania dyżurów, to nie byłoby propozycji nowelizacji prawa 
farmaceutycznego. Propozycje dotyczyły finansowania dwóch godzin, tj. od 21.00 do 23.00  
w powiatach powyżej 100 tys. mieszkańców.  Byłyby one finansowane przez NFZ. Ponadto  
w nowelizacji prawa farmaceutycznego był zapis, który mówił o tym, że dyżury od 23.00 do 6.00 
rano mogłyby być finansowane przez powiat. Niestety ta nowelizacja jest w „zamrażarce”.  
Nie została podjęta żadna decyzja i na dziś nie ma prawnych możliwości finansowania dyżurów 
aptek przez powiat.   
 

Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski poddał następnie pod głosowanie wniosek radnego  
J. Chwalenia. 
 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmiany porządku obrad polegające na zdjęciu pkt 8g - podjęcie uchwały w sprawie 
określenia na 2022 r. rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych działających na terenie Powiatu 
Nyskiego,  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, Danuta 
Korzeniowska, Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, 
Piotr Woźniak 
PRZECIW (10) 
Piotr Bobak, Joanna Burska, Janusz Jaskot, Zbigniew Karnaś, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Daniel Palimąka 
BRAK GŁOSU (1) 
Anna Ziółkowska-Woźny 
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Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek radnego J. Chwaleni nie uzyskał wymaganej 
większości głosów i został przez Radę odrzucony. Wobec powyższego poddał następnie pod 
głosowanie projekt uchwały. 

  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia na 2022 r. rozkładu godzin aptek ogólnodostępnych działających na 
terenie Powiatu Nyskiego,  

 
Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk 
Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, 
Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
PRZECIW (4) 
Jacek Chwalenia, Kazimierz Rozumek, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Grażyna Bortniczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Daniel Palimąka 

BRAK GŁOSU (1) 

Anna Ziółkowska-Woźny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada większością głosów podjęła uchwałę. 
 

h) przyjęcia "Powiatowego programu działań profilaktycznych w zakresie promowania  
i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 
zagrożonych przemocą w rodzinie na lata 2022-2026" (załącznik nr 15)  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia "Powiatowego programu działań profilaktycznych w zakresie promowania i wdrożenia 
prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych 
przemocą w rodzinie na lata 2022-2026".  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, 
Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Woźniak 

BRAK GŁOSU (2) 

Czesław Biłobran, Paweł Szymkowicz 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada Powiatu większością głosów podjęła przedmiotową 
uchwałę. 
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i) przyjęcia "Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 
2022-2031" (załącznik nr 16),  

 

Radny Piotr Woźniak poprosił o omówienie ww. programu. 

 

Dyrektor PCPR w Nysie - Krystyna Wilisowska oznajmiła, że program jest kontynuacją  
z lat poprzednich. Projekt zakłada uchwalenie go na okres 10 lat. Ma on służyć osobom 
niepełnosprawnym, do likwidacji istotnych utrudnień w szerokim tego słowa znaczeniu. Jest to 
program otwarty, tzn., że w każdym czasie można go modyfikować. Również w tym zakresie 
były podjęte konsultacje społeczne. Program został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową 
Społeczną Radę ds. Osób Niepełnosprawnych. Bazuje on w większości na programach, które do 
tej pory były realizowane. To są środki PFRON, środki wyrównywania różnic miedzy regionami. 
Istotnym elementem, który został założony w tym programie jest powstanie Zakładu 
Aktywności Zawodowej.  Poprzez powstanie tego Zakładu osoby niepełnosprawne mogły i mogą 
realizować się w swoim życiu zawodowym. Również program, który będzie prowadzony trzeci 
rok, tj. Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej. Samorząd powiatowy i gminny i wszelkie 
instytucje, organizacje pozarządowe będą współpracować w zakresie tego programu. Taka 
współpraca odbywa się obecnie i ma nadzieję, że będzie się bardziej zacieśniać. Dodała, że okres 
ważności poprzedniego programu upłynął z końcem 2021 r. i Rada powinna uchwalić nowy.  
W związku z tym wnioskuje o przyjecie przedłożonej propozycji programu na lata 2022 – 2032.  
 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że zanim Rada przyjmie nowy program, to powinno nastąpić 
podsumowanie w zakresie realizacji programu, który się zakończył. Dodał, że dokument ten jest 
bardzo ważny, bo dotyczy 17 tys. osób niepełnosprawnych w powiecie nyskim (dane z 2011 r.) 
Spytał również jak przebiegały konsultacje społeczne, kto w nich uczestniczył, czy były one 
satysfakcjonujące ile wniosków i sugestii zostało zgłoszonych  
 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że ma podobne spostrzeżenia i również brakuje mu 
podsumowania tego, co było wcześniej. Dodał, że być może są elementy, które się nie udały  
i trzeba powiedzieć z jakich powodów.  

Radny poprosił następnie o informację, czy jako Powiat będziemy uruchamiali następny zakład 
aktywności zawodowej. Czy Zarząd ma takie plany, czy jest to wpisane w programie.  

 

Dyrektor PCPR - Krystyna Wilisowska odnosząc się do uwag przedmówców stwierdziła,  
że zapisy tego programu nie wymagały sprawozdawczości. Niemniej jednak co roku przy 
sprawozdaniu z działalności PCPR, który jest omawiany na przestrzeni marca - kwietnia podana 
jest szczegółowa informacja dotycząca osób niepełnosprawnych. 

Jeśli chodzi o program na lata 2022 - 2031 to z jego realizacji będzie składane Radzie  
sprawozdanie do I kwartału każdego roku.  
Odnośnie konsultacji  społecznych oznajmił, że zanim Zarząd je ogłosił odbyło się spotkanie  
z Powiatowa Społeczną Radą ds. Osób Niepełnosprawnych, w której są przedstawiciele różnych 
instytucji zrzeszających osoby niepełnosprawne. Rada ta, pozytywnie zaopiniowała projekt tego 
programu. W dalszej kolejności na stronach internetowych PCPR i Starostwa Powiatowego 
zamieszczono informację o konsultacjach społecznych i była możliwość składania wniosków. 
Żadne uwagi w ramach konsultacji społecznych nie wpłynęły w określonym terminie.    
 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że z tego co usłyszał odnośnie konsultacji wynika, że urzędnicy 
podeszli do tego sztampowo, wykazując mało empatii. Informacja została umieszczona na 
stronie internetowej i uznano to za wystarczające. Spytał jaki był problem, aby wysłać 
kilkanaście tysięcy listów do osób niepełnosprawnych, bo nie każdy ma dostęp do Internetu, 
bądź nie śledzi go na bieżąco. To, że nie wpłynęły żadne uwagi, wynika z tego, że nikt o nich nie 
wiedział.  
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Dodał, że sam fakt tego, że program został zaopiniowany przez Powiatową Radę ds. Osób 
Niepełnosprawnych jest niewystarczający, bo Rada liczy kilkanaście osób, a w powiecie jest 
17000 ludzi, których ten program dotyczy. Podsumowując stwierdził, że być może trzeba jeszcze 
raz rozpisać te konsultacje.  
 

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że radny P. Woźniak ma racje.  Oznajmił, że swego czasu na 
posiedzenie Komisji Zdrowia zaprosił przedstawicieli instytucji zajmujących się 
niepełnosprawnością. Zgłosiły się wszystkie zaproszone osoby i powiedziały, że już dawno nikt 
ich nie zapraszał. Dodał, że pomysł skonsultowania programu z 17 tysiącami osób może być 
trudny do realizacji. Jednak ten kontakt nie musi być osobisty, może być np. on-line. Trzeba to 
tylko mocniej nagłośnić. Radny zasugerował, aby program przyjąć na następnej sesji. 
Podsumowując stwierdził, że odczuwa niedosyt z tego, że ograniczono się tylko do 
zamieszczenia informacji na stronie. 
 

Radny Piotr Woźniak zgłosił wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad przedmiotowego 
projektu uchwały. Dodał, że należy nad tym projektem popracować przez kilka kolejnych 
miesięcy w ramach konsultacji społecznych. To mogą być np. konsultacje telefonicznie.  
 

Starosta -  Andrzej Kruczkiewicz zwrócił uwagę, że jest okres pandemii i w związku z tym są 
ograniczenia w kontaktach. Głównym źródłem komunikacji staje się więc Internet. Dodał, że nie 
zgadza się z tym, że były niedociągnięcia. Odbyło się spotkanie z Powiatową Radą ds. Osób 
Niepełnosprawnych, w którym są przedstawiciele reprezentujące te osoby. Ponadto program 
został pozytywnie zaopiniowany przez merytoryczna komisję.  

Kontynuując podkreślił, że Powiat Nyski uważany jest za jeden z najlepszych jeśli chodzi  
o działania na rzecz osób niepełnosprawnych, a tymczasem jest wniosek o odrzucenie programu 
jaki PCPR i Zarząd przedstawili. Dodał, że nie wiadomo jakie może to mieć konsekwencje dla 
osób niepełnosprawnych. W międzyczasie może wejść w życie jakiś program i nie będziemy 
mogli w nim uczestniczyć. Podsumowując stwierdził, że nie ma możliwości, aby w ciągu 7 dni 
przeprowadzić konsultacje i zwołać sesję nadzwyczajną w związku z czym apeluje o odrzucenie 
wniosku radnego P. Woźniaka.  
 

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że Starosta powinien się przychylić do jego propozycji 
ponieważ nie wpłynęły żadne uwagi od zainteresowanych. Prawdopodobnie dlatego, że nikt nie 
wiedział o tym, że zostały ogłoszone konsultacje społeczne. Radny poprosił, aby nie zasłaniać się 
tym, że dopełniono formalności ogłaszając konsultacje na stronie. Dodał, że nic nie stoi na 
przeszkodzie, aby jeszcze raz te konsultacje ogłosić. Będzie to odebrane pozytywnie, że Zarząd 
interesuje osobami niepełnosprawnymi, zadzwonił do nich, wysłał list z zapytaniem w jakim 
kierunku ma iść strategia. Należy też nagłośnić tę sprawę w stacjach radiowych, portalach 
internetowych. Dodał, że nikt nie mówi o tym, że należy to zrobić w 7 dni lecz np. w ciągu 2 – 4 
miesięcy. 
 

Dyrektor PCPR - Krystyna Wilisowska stwierdziła, że przedmiotowy program nie ma wpływu na 
wysokość środków jakie osoby będą mogły pozyskiwać w zakresie likwidacji różnych barier 
architektonicznych. Likwidowanie barier architektonicznych czy komunikacyjnych nie wynika  
z tego programu. Jest on bardzo ważny, ale środki finansowe, z których można wspierać osoby 
niepełnosprawne pochodzą z innych programów np. PFRON.  
         

Przewodniczący Rady poddał następnie pod głosowanie wniosek radnego P. Woźniaka o zdjęcie 
projektu uchwały z porządku obrad.  
 

Głosowano w sprawie: 
zdjęcie z porządku obrad pkt 8 i -przyjęcia "Powiatowego programu działań na rzecz osób 
niepełnosprawnych na lata 2022-2031".  
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Piotr Bobak, Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Danuta Korzeniowska, Teresa Nosal, Daniel 
Palimąka, Kazimierz Rozumek, Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny, 
Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (12) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Andrzej Kruczkiewicz, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bożena Lewińska, Grzegorz Samborski 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek radnego P. Woźniaka nie uzyskał wymaganej 
większości głosów i został przez Radę odrzucony. Wobec powyższego poddał następnie pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia "Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2022-
2031".  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, 
Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (2) 

Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Daniel Palimąka, Paweł Szymkowicz, Anna Ziółkowska-
Woźny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada Powiatu większością głosów przyjęła przedmiotową 
uchwałę. 
 

k) w sprawie zmiany uchwały nr XX/285/12 Rady Powiatu w Nysie z dnia 29 listopada 
2012 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 
lub zarządzającym jest Powiat Nyski, udostępnianych dla operatorów i przewoźników 
oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków (załącznik nr 17) 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr XX/285/12 Rady Powiatu w Nysie z dnia 29 listopada 2012 r. w sprawie 
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 
Nyski, udostępnianych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania  
z tych przystanków.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, 
Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, 
Grzegorz Samborski, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-
Jacykowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak 
BRAK GŁOSU (3) 
Jacek Chwalenia, Janusz Jaskot, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada Powiatu większością głosów przyjęła przedmiotową 
uchwałę. 
 

l) w sprawie wprowadzenia zmian w składzie osobowym Rady Społecznej Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Nysie (załącznik nr 18),  

 

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że jest zdziwiony tym, że Starosta rezygnuje z bycia 
przewodniczącym Rady Społecznej. Dodał, że nie uważam, że kandydatura Artura Kamińskiego 
jest zła, wręcz odwrotnie. Natomiast jest to strategiczna placówka dla Starosty i dziwi się, że 
rezygnuje on ze swych kompetencji. Radny poprosił o wyjaśnienie powodów tej decyzji.  
 

Starosta Andrzej Kruczkiewicz odparł, że zgodnie z przepisami ustawy o działalności leczniczej 
przewodniczącym Rady Społecznej jest Starosta. Jeśli Starosta ma taką wolę może wskazać inną 
osobę. Oznajmił, że w związku z tym, że wchodzimy w bardzo duży zakres inwestycji chciałby, 
aby Wicestarosta D. Nowakowski skupił się na tych działach. W związku z tym przyjął jego 
rezygnację z przewodniczącego Rady Społecznej w Głuchołazach. Tym samym on będzie 
przewodniczącym Rady Społecznej w Głuchołazach. Jest to uzasadnione ze względu na sytuację 
w tym SP ZOZ. Ponieważ nie chce być przewodniczącym w dwóch radach, dlatego wyznaczył 
Pana Artura Kamińskiego.         
 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia zmian w składzie osobowym Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej  
w Nysie.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Piotr Woźniak, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (1) 

Paweł Szymkowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Bożena Lewińska 

BRAK GŁOSU (4) 

Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Kazimierz Rozumek, Anna Ziółkowska-Woźny 
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Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada Powiatu większością głosów przyjęła przedmiotową 
uchwałę. 
 

l) w sprawie wprowadzenia zmian w składzie osobowym Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach (załącznik nr 19)  

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia zmian w składzie osobowym Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Głuchołazach.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (2) 

Paweł Szymkowicz, Piotr Woźniak 
BRAK GŁOSU (4) 

Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Kazimierz Rozumek, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada Powiatu większością głosów przyjęła przedmiotową 
uchwałę. 
 

m) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r. (załącznik nr 20),  
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Janusz 
Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena 
Lewińska, Teresa Nosal, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Tomasz Jazienicki, Daniel Palimąka 
BRAK GŁOSU (3) 
Jolanta Barska, Jacek Chwalenia, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada Powiatu większością głosów przyjęła przedmiotową 
uchwałę. 
 

n) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038 (załącznik nr 21),  
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038, 
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam 
Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 

PRZECIW (2) 

Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Tomasz Jazienicki, Daniel Palimąka 

BRAK GŁOSU (2) 

Jacek Chwalenia, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

Przewodniczący Rady oznajmił, że Rada Powiatu większością głosów przyjęła przedmiotową 
uchwałę. 
 

Ad 9 Wolne wnioski  

Radny Paweł Szymkowicz nawiązując do uroczystości, które odbyły się w Starym Lesie 
dotyczących odsłonięcia tablic pamiątkowych przypominających „marsz śmierci” spytał jak 
wygląda sprawa z naszymi środkami budżetowymi, które miałyby być przeznaczone na 
rewitalizacje nagrobków „marszu śmierci”. Czy społeczności sołectw, na terenie których takie 
groby się znajdują są poinformowane, że mogą składać wnioski o dofinansowanie.  

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że żałuje, że odrzucono jego wniosek o zdjęcie z porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie „powiatowego programu działań na rzecz osób 
niepełnosprawnych”. Oznajmił, że w związku z tym złoży na piśmie prośbę, aby ponownie 
przeprowadzić konsultację społeczne, z udziałem osób, które mogą uczestniczyć  
w kształtowaniu tego dokumentu.  

Radny Jacek Chwalenia ponownie poprosił o informacje czy będziemy z  własnych środków 

tworzyć kolejny zakład aktywności zawodowej.  

Radny Czesław Biłobran zwrócił się z wnioskiem do Starosty i Przewodniczącego Rady, aby 
pochylili się nad tematem dotyczącym demografii. Zaproponował też, aby włączyć do tego 
samorządy gminne. Oznajmił, że przeraziła go informacja, którą przeczytał w jednym  
z wydawnictw lokalnych, że w powiecie nyskim w ubiegłym roku zmarły 5332 osoby. Jest to 
liczba odpowiadająca populacji jednej gminy. Zmarło o 1 tys. osób więcej niż rok wcześniej. 
Dodał, że przy tym tempie depopulacji, będziemy mieli poważne kłopoty w kwestii 
zastępowalności pokoleniowej na rynku pracy i w wielu innych obszarach życia społecznego. 
Zdaniem radnego ten temat powinien być przedmiotem debaty z udziałem rady powiatu  
i innych samorządów. Depopulacja w Nysie to jedno z największych zagrożeń z jakim mamy do 
czynienia.  

Radny Grzegorz Samborski oznajmił, że według jego rozeznania PFRON realizuje program,  
do którego - do końca stycznia, można złożyć wniosek o dofinansowanie do budowy windy. 
Prawdopodobnie Powiat złożył taki wniosek o dofinansowanie windy w Muzeum. Dodał także, 
że cieszy się, z tego, że temat osób niepełnosprawnych wywołał na dzisiejszej sesji dużą 
dyskusję. Radny pozytywnie ocenił również fakt utworzenia zakładu aktywności zawodowej. 

Ponadto poinformował, że wiele osób niepełnosprawnych zgłasza się do niego z zapytaniem czy 
jest możliwość, aby powstał punkt gdzie mogą się zaszczepić przeciw covid-19.  
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Radny - Janusz Jaskot odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy oznajmił, że jeżeli osoba jest 
niepełnosprawna, to można przez lekarza rodzinnego lub pielęgniarkę załatwić sobie 
szczepienie z dojazdem do domu. Dodał następnie, iż zgadza się z tym, iż umieralność w naszym 
powiecie jest przerażająca oraz z tym, że wypadałoby zrobić jakieś spotkanie i porozmawiać na 
ten temat. 
Radny zwrócił też uwagę, że w naszym powiecie zwiększa się udział osób powyżej 65 roku, 
którzy są nieproduktywni i tym samym zmniejsza się ilość osób w wieku produkcyjnym. Kolejny 
problem to zmniejszająca się ilość lekarzy i pielęgniarek. To wszystko idzie w bardzo złym 
kierunku. To nie są sprawy, które da się załatwić w ciągu jednego czy dwóch tygodni. Trzeba coś 
z tym zrobić i poczynić jakieś plany. Zdaniem radnego są możliwości, które pozwolą zmniejszyć 
to tempo umieralności.         
 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że zna wiele osób po 65 roku życia, które są jeszcze  
produktywne. Szczególnie dotyczy lekarzy i innych osób pracujących w ochronie zdrowia. 
Problem jest jednak z osobami w wieku reprodukcyjnym. Radny zaproponował, aby poczekać do 
marca, kiedy ukarze się sprawozdanie GUS i wówczas będzie można porozmawiać. Dodał, że 
problem nie dotyczy tylko naszego powiatu. Występuje on w całym naszym województwie. 
Przypomniał, że kiedyś był duży program „Opolskie tu zostaje”, na który poszły niemałe 
pieniądze. Niestety ludzie młodzi nadal wyjeżdżają.  

Dyrektor PCPR w Nysie - Krystyna Wilisowska odpowiadając na pytanie dotyczące zakładu 
aktywności zawodowej oznajmiła, że aktualnie w Nysie jest 70 miejsc. Na początku działalności 
było 50. Są prowadzone rozmowy z udziałem Burmistrza Korfantowa i Wojewody odnośnie 
otwarcia filii ZAZ w Korfantowie.  

Starosta Andrzej Kruczkiewicz oznajmił, że wczoraj został ogłoszony raport GUS z którego 
wynika, że Ilość mieszkańców Polski się zmniejszyła.  

W dalszej kolejności poinformował, że z informacji uzyskanej od dyrektora ZOZ w Nysie  
od poniedziałku na ulicy Ogrodowej w Nysie, przez 24 godziny na dobę będą robione wymazy na 
covid-19 bez skierowania. Dodał również, że w powiecie nyskim jest aż 5 punktów 
wymazowych. 

Odnośnie budowy windy w Muzeum oznajmił, że są zabezpieczone środki i Powiat będzie się 
starał o dofinansowanie. Dodał, że trwają rozmowy w Ministerstwie Kultury, odnośnie wsparcia.  

Starosta poprosił też, aby radni składali interpelacje na piśmie, bo na sesji w tym punkcie jest 
długa dyskusja, a na piśmie wpłynęła tylko jedna interpelacja.  

Odpowiadając na pytanie radnego Pawła Szymkowicza odnośnie środków na renowacje 
nagrobków związanych z „marszem śmierci” poinformował, że zwiększono budżet na te zadania. 
Do końca marca jest czas na składanie wniosków. Dodał, że zostanie podjęta próba 
skontaktowania się z właścicielami cmentarzy. Poprosił też, aby w tej sprawie radny spotkał się 
z nim, aby mogli porozmawiać osobiście  

Odnośnie problemu demografii Starosta stwierdził, że jest to problem gmin i sam powiat tego 
nie rozstrzygnie. Zaznaczył, że w ostatnim czasie kilkaset tysięcy ludzi w wieku produkcyjnym 
wyjechało do Niemiec.  

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że jeśli chodzi o kwestię demografii to debata powinna się 
odbyć z udziałem fachowców w szerokim gronie. Stwierdził, że głównym problemem, który  
blokuje ludzi przed pozostaniem w naszym powiecie są niskie zarobki na tle województwa 
opolskiego.  

Radny Janusz Jaskot zwrócił uwagę, że Polska przoduje na świecie jeśli chodzi o infekcję covid-
19. Osoby niezaszczepione są hospitalizowane, a w tym samym czasie osoby w pełni 
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zaszczepione nie mogą się dostać na inne oddziały, bo nie ma dla nich łóżka. Dodał, że byłby 
szczęśliwy, gdybyśmy jako mieszkańcy naszego powiatu byli w większym stopniu zaszczepieni, 
bo w tych społeczeństwa gdzie jest duże wszczepienie, jest też dużo mniejsza umieralność.  

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że powinniśmy wykorzystać potencjał naukowy, który mamy  
w województwie opolskim. Przypomniał, że wspólnie z radnym Czesławem Biłobranem,  
w czasie kiedy był Starostą organizowali konferencje demograficzną pod patronatem Profesora  
R. Rauzińskiego. Jest to osoba z województwa opolskiego, która jest w rządowej radzie 
ludnościowej. Od lat jest uznanym i cenionym fachowcem i naukowcem. Radny stwierdził,  
że gdyby Starosta był zainteresowany, to chętnie przekaże kontakt do niego.  

Radny Piotr Woźniak stwierdził, że nic się nie urodziło z takich pomysłów konferencyjnych. 
Przypomniał, że samorząd wojewódzki wdrażał program „specjalna strefa demograficzna”,  
na który wydano 3 mln zł i nic z tego nie wyszło. Zauważył też, że np. w Wielkiej Brytanii 
dzietność wśród Polek jest wyższa niż na Opolszczyźnie, co jest wynikiem sytuacji gospodarczej. 
Programy i transfery socjalne, które podjęli rządzący nie dały żadnego efektu w poprawie 
sytuacji związanej z depopulacją. Dodał, że Powiat nie ma wystarczających narzędzi prawnych, 
aby wpływać na sytuację ekonomiczną. Nie może np. ustanowić innych stawek podatków VAT. 
Dlatego trzeba przeczekać, aż rządzący wprowadzą odpowiednie zmiany legislacyjne prawa, 
które np. będą gwarantowały kobietom po urlopach macierzyńskich gwarancję, powrotu do 
pracy. Radny  zwrócił też uwagę, że dziś jest kłopot z opieką medyczną, do której nie mamy 
dostępu z różnych powodów. Ludzie się nie decydują na potomstwo nie tylko ze względów 
finansowych. Kwestie makroekonomii grają tutaj olbrzymią rolę. Również to jaki jest „klimat”  
w systemie prawa w zakresie prawa pracy. 

Radny Daniel Palimąka stwierdził, że również jest przeciwnikiem „robienia konferencji dla 
konferencji”. Dodał, że jeśli jednak mamy wykorzystywać „świat nauki”, a czasami warto, to 
trzeba wziąć pod uwagę, że Pan prof. R. Rauziński oprócz uczestniczenia w konferencji ma 
gotowe badania i analizy 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że jako powiat nie mamy zbyt wielkich możliwości  
i instrumentów. Gminy mają o wiele większe, ponieważ mają wpływy z podatków i mogą je  
w różny sposób wykorzystywać. Dodał, że w świetle tak wielkiej depopulacji zastanawiamy się 
czy dać 25 mln czy 26 mln na centrum przesiadkowe. Skoro nasz powiat będzie wyludniony,  
to kto się tam będzie przesiadał.  
Stwierdził następnie, że nie do końca zgadza się z radnym D. Palimaką, aby w rozwiązywaniu 
problemu demografii uczestniczyli fachowcy, ponieważ to co się dzieje na dole najlepiej widzą 
samorządowcy.  
Radny Cz. Biłobran stwierdził, że cieszy go to, że temat, który poruszył, wywołał taką dyskusję 
wśród radnych. Stwierdzi, że nie da się robić dobrej praktyki bez nauki. Fachowcy zawsze są 
potrzebni do podpowiadania. Stwierdził następnie, że w chwili obecnej improwizujemy, bo nie 
wiemy np. ile za 5-6 lat będziemy mieli dzieci w szkołach średnich, ilu lekarzy odejdzie, czy są 
osoby które ich zastąpią. Zdaniem radnego brakuje również stałego kontaktu z przedsiębiorcami 
i wiedzy na temat tego co oni planują. Również w kontekście opieki senioralnej nie wiemy jaka 
będzie proporcja za 5 – 10 lat osób do 65 roku życia i powyżej.  

Ad 10 Zamknięcie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski 

zamknął XXXVI sesje Rady Powiatu. 

 
Protokołował 

Zenon Wiszniewski             


